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BRM.0012.6.11.2013 
Protokół nr 11 /2013 

z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 9 grudnia 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  12:00 
Godzina zakończenia obrad:  13:35 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił PORZĄDEK 
OBRAD: 
 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2014 rok. 
3. Podsumowanie pracy Komisji za 2013 rok. 
4. Sprawy różne. 
5. Zakończenie obrad. 

 
Ad. pkt. 1 Porządek obrad. 
 
Poprosił, aby zacząć od pkt. 4 sprawy różne. Nikt nie wniósł sprzeciwu. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez Komisję.  
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Ad. pkt. 4 Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że dostali odpowiedź dot. pytań i wniosków zgłoszonych na 
posiedzeniu Komisji w dniu 24.10.2013 r. Zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi, co do 
odpowiedzi? 
 
Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała o nowe okoliczności, dot. sprawy z gołębiami? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, przesunęli sprawę do załatwienia. 
Instytucje nie odpowiedziały, prosili o powiadomienie o sposobie załatwienia 
sprawy.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiadomił Wojewodę o sprawie Państwa Mazurek oraz zwrócił się z 
zapytaniem: „Czy Rada Miejska Ząbkowic Śląskich ma możliwość prawnego 
usankcjonowania zakazu prowadzenia wspomnianej hodowli na terenie swojej 
gminy?”. Do tej pory nie przyszła odpowiedź Wojewody. Stanowisko nadzoru jest 
takie, że sprawy nie mogą być regulowane w uchwale, regulaminach. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, od ostatniej Komisji wpłynęły dwa 
oświadczenia w tej sprawie, że cofają zgodę na hodowlę gołębi.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, przeszedł do sprawy hydrantów. Zapytał czy to aktualny wykaz?   
 
Inspektor ds. zarządzania kryzysowego i spraw wojskowych Rafał Kozak, dostali 
wykaz od spółki Delfin oraz wykaz został przesłany Komendzie Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej oraz wszystkim jednostkom OSP.  
 
Wykaz stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy planuje szkolenie dot. hydrantów?  
 
Prezes PWiK „DELFIN” Marcin Gwóźdź, odpowiedział, że PWiK „Delfin” nie jest 
jednostką dydaktyczno-szkoleniową i odsyła do Wyższej Szkoły Pożarnictwa.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, aby się spotkać z OSP oraz z Państwową Strażą Pożarną, aby 
wspólnie powiedzieć jak z tego skorzystać.  
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała czy hydranty są jednego typu?  
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Prezes PWiK „DELFIN” Marcin Gwóźdź, są dwa rodzaje hydrantów, podziemne i 
nadziemne. Standardowo średnice DN80 oraz standardowe szybkozłącza? 
Wszystkie takie same. Jedyny problem może być fakt, że istnieją zasuwy przy 
hydrantach i to strażacy powinni wiedzieć, dysponują odpowiednim kluczem.  
Wywiązała się krótka dyskusja.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, rozumie, że wykaz będzie sukcesywnie aktualizowany? 
 
Prezes PWiK „DELFIN” Marcin Gwóźdź, nowe hydranty pojawiają się 
sukcesywnie, są umiejscowione w zwartej zabudowie. Teren jest dobrze 
zabezpieczony. Służby Pożarnicze robiły pomiary i wszystko było w porządku.   
 
Inspektor ds. zarządzania kryzysowego i spraw wojskowych Rafał Kozak, 4 
listopada br. odbyło się posiedzenie gminnego zespołu zarządzania kryzysowego w 
posiedzeniu tym wzięli członkowie zespołu oraz zaproszeni przez Burmistrza 
przedstawiciele jednostek organizacyjnych ZDG, OPS, DELFIN, Straż Miejska, 
Zarząd Dróg Powiatowych, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Komenda 
Powiatowa Policji, Samodzielny Publiczny Zakład  Opieki Zdrowotnej Pomoc 
Doraźna, przedstawiciel Szpitala Św. Antoniego w Ząbkowicach Śląskich oraz 
Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego w Starostwie 
Powiatowym. Podczas spotkania omówiono możliwości działania instytucji oraz 
firm odpowiedzialnych za zimowe utrzymanie dróg oraz chodników na terenie 
miasta i gminy, przedstawiono najczęstsze problemy pojawiające się podczas 
intensywnych odpadów śniegu oraz niskich temperatur, omówiono przygotowania 
do akcji zimowej 2013/2014 mającej na celu pomoc osobom bezdomnym oraz 
zapobiegania sytuacjom zagrożenia ich zdrowia i życia w okresie zimowym. Osoby 
biorące udział w spotkaniu sporządziły informację dot. przygotowania do akcji 
zimowej oraz sposobie działania i reagowania w ramach swojej kompetencji 
szczególnie w przypadku wystąpienia niekorzystnej sytuacji meteorologicznej. 
Wszystkie informacje znajdują się w wydziale.  
 
Sołtys Jadwiga Zięba, zaproponowała, aby osoby, które odśnieżają drogi 
przyjechały zobaczyć te drogi, gdy już tego śniegu nie ma gdzie droga się kończy, w 
jakim stanie są pobocza, gdzie są krawężniki itp., aby nie zniszczyć tego, co jest 
wyremontowane.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że za akcję zimową 
w normalnych warunkach jest jego wydział odpowiedzialny, jest to tak 
rozplanowane, że spisują umowę na utrzymanie zimowe z firmą ZGK a ZGK spisuje 
umowy z mieszkańcami danej wioski. Zapytał  kto odśnieżał w tamtym rok? 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, odpowiedziała, że jest to osoba z zewnątrz, w ubiegłym roku 
robiła to firma Pana Tracza, a w jego imieniu robił to ktoś inny. Jeżeli był to ktoś ze 
wsi to by wiedział.  
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Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, oznajmił, że przekaże tą uwagę do 
ZGK.  
 
Radny Dariusz Gancarz, poprosił przekazać osobom, które odśnieżają drogi, gdy 
jadą ul. Kamieniecką, aby zwolnili, ponieważ ludzie odśnieżają chodniki a gdy pług 
jedzie z dużą prędkością wszystko znajduje się na chodnikach.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał, na jakim etapie jest sprawa Pani Stanisławy Martowicz dot. ruchu 
drogowego i parkowania na ul. Konopnickiej? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, sprawdzili wszystko i według 
rozpoznania i ustosunkowania się tej Pani nie ma zezwolenia na kopertę. 
Potwierdził, że kilka lat temu wykonała za zgodą Urzędu. Koperta jest za krótka i za 
wąska. Zwracali się do Powiatu i Powiat takiej legitymacji inwalidy tej Pani nie 
wydawał, kiedyś miała a teraz z badań lekarskich wynika, że nie kwalifikuje się. 
Sprawdzą, zwrócą się o wyjaśnienie i sfinalizują sprawę. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy ktoś chce zabrać głos?  
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, dodał, że koperta powinna mieć 6 
metrów długości, był problem, bo koperta jest zbyt mała. Stan prawny nie ma nic 
wspólnego z przepisami Ruchu Drogowego nie mogą podejmować interwencji w 
żaden sposób. Jeżeli jest oznakowane miejsce dla inwalidy jest to miejsce dostępne 
dla wszystkich osób, które korzystają z legitymacji. W 2003 roku Państwo Martowicz 
dostali zgodę i korzystali z tego trochę nielegalnie i były spory sąsiedzkie, kłótnie. 
Przez pewien czas Ci Państwo nie interweniowali, ponieważ wiedzieli, że jest taki 
stan.   
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, na posiedzeniu w dniu 24 października Pani Sołtys Strąkowej złożyła pismo 
dot. zaprzestaniu hodowli świń w pomieszczeniach gospodarczych na terenie Wsi. 
Zapytał: Czy Pani Sołtys chciałaby zabrać głos w tej sprawie? Pismo stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, oznajmiła, że Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego jest bardo odpowiednim forum do załatwiania różnych porządkowych 
spraw. Dodała, że z datą 20 listopada otrzymała pismo, odczytała pismo dot. 
Hodowli, w którym poinformowali o obecnym stanie prawnym nie ma 
instrumentów prawnych, które pozwoliłyby zweryfikować czy dana uciążliwość, 
zapach mieści się w granicach normy czy je przekracza, Gmina nie ignoruje 
problemu mieszkańców i rozpatruje przedmiotowo sprawę według swoich 
kompetencji mając na uwadze dobro mieszkańców i przestrzegania przepisów 
prawa ochrony środowiska przeprowadzono wizje terenowe oraz zorganizowano 
spotkanie wiejskie w przedmiotowej sprawie wynika z nich, że obecnie nie ma 
przesłanych do działań Gminy mających na celu doprowadzenia do ograniczeń w 
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zakresie sposobu prowadzenia i rodzaju działalności indywidualnego gospodarstwa 
w Strąkowej 20. Pismo ich nie usatysfakcjonowało w związku, z czym udała się do 
Burmistrza i poprosiła o zorganizowanie spotkania z osobami zainteresowanymi, 
czyli z Panem Tokarukiem a przede wszystkim z aktualnymi właścicielami obiektu. 
Burmistrz zorganizował spotkanie, na którym pojawili się właściciele i 
poinformowali, że w akcie notarialnym jest zawarta klauzura, która udostępnia 
Panu, Tokarukowi obiekt do sierpnia 2014 roku w związku, z czym to wszystkich 
satysfakcjonuje i postanowili przetrwać. Dodała, że sprawy, które poruszyła zostały 
rozwiązane. Pozytywny efekt przyniosła sprawa kręgów z ul. Ziębickiej są w 
posiadaniu kręgów. Będzie podążać tą ścieżką.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że w cywilizowanych krajach odbywa się to tak, że gospodarz 
danej miejscowości zwraca uwagę wykonawcą i to odbywa się od razu. Jeżeli trzba 
użyć całego aparatu administracyjnego to z jednej strony szkoda czasu, ale z drugiej, 
jeżeli nie ma innego wyjścia to służą pomocą i lepiej wyjaśnić pewne rzeczy, od razu 
zareagować niż problem ma narastać i pozostać nierozwiązany. Zapytał: Czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zabrała głos w sprawie transportu w tym temacie do 
Biura Rady wpłynęło pismo od przewoźnika BESKID z treści pisma wynika m.in. że 
petycja w materii udostępnienia przystanku komunikacji zbiorowej dla tego 
przewoźnika została skierowana do Burmistrza Ząbkowic Śląskich, pismo zawiera 
kilka wniosków i rozwiązań dot. zaistniałej sytuacji. Zapytała: w jakim okresie czasu 
zostanie rozwiązany problem transportu? Dodała, że koło Placu Jana Pwała II 
zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej jest przystanek, który może służyć do wsiadania i 
wysiadania, ale liczba busów, która się pojawia powodują to, że samochody stają na 
Placu po przeciwnej stronie. Busy zatrzymują się wzdłuż chodnika przy fontannie i 
po drugiej stronie na chodniku, problem narasta. Zadała pytanie jak miasto zamierza 
podjąć z tego tytułu działania? 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, dołącza się do tych pytań. Sam był świadkiem problemów, ilość busów i 
osób korzystających z przystanku zagraża o bezpieczeństwo. Jest to źle rozwiązane, 
ma pewne pomysły, ale ma nadzieje, że urząd w jakiś sposób reaguje. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że jest to sprawa 
BESKIDU jest to bardzo agresywny przewoźnik, różnymi metodami stara się 
wymusić pewne czynności jak urząd. W tej chwili pomimo ustaleń na ul. 
Niepodległości jest przystanek dla wysiadających jest to dla innych przewoźników 
wiadomo, ale nie dla tego przewoźnika, wynika to ze skarg mieszkańców tam się 
zrobił dworzec. Kilka metrów dalej ma dworzec autobusowy, który służy do 
wsiadania i wysiadania jednak ten Pan chce korzystać, ponieważ tu się płaci 5 gr. za 
wjazd a tam inny przewoźnicy dogadali się z PKS, ale nie ten Pan. W związku z tym 
chciał za darmo korzystać z tego przystanku. Za niedługo muszą odnowić umowy w 
Urzędzie Marszałkowskim a Urząd Miejski musi wyrazić zgodę i poprawił swoje 
rozkłady jazdy, że będzie dalej jeździł, będzie to dla wysiadających również wie, że 
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dogaduje się z PKP żeby z kolei za przystankiem PKS stać. PKS w Ząbkowicach 
Śląskich, Kłodzku, Dzierżoniowie również ma z tym Panem problem to trudny 
przewoźnik. Na dzień dzisiejszy uważają za sprawę za załatwioną, wszystkie uwagi, 
dokumenty są w wydziale, jeżeli ktoś sobie życzy sprawdzić uwagi i na jakich 
zasadach podpisują umowę z nimi, czekali na zakończenie drogi ul. Grunwaldzkiej i 
chcą przenieść mini przystanek na wysokość nowego budynku telekomunikacji na 
ul. Bat. Chłopskich i uważają, że będzie to dobre miejsce.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy jest zgoda telekomunikacji? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że to jest teren 
Gminy a nie telekomunikacji.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, porównał to do ul. Niepodległości i są skargi mieszkańców i ma obawy, że tu 
również będą skargi zarządcy budynków ul. Bat. Chłopskich.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, powiedział, że gdyby pytali 
każdego o zgodę to wiadomo, że każdy powiedziałby nie, to instytucje publiczne, 
nikt nie mieszka. Gdyby to było z kulturą to nikt by nie miał sprzeciwów. Spróbują 
zdyscyplinować przewoźników w kwestii czasu. W Ząbkowicach Śląskich jest 
dworzec autobusowy, lecz muszą być takie obiekty w mieście są na ul. 
Wrocławskiejo raz na ul. Ziębickiej.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poprosił, aby przekazać Burmistrzowi, aby rozważył możliwość żeby 
dworzec PKS był miejscem centrum przesiadkowego w mieście nie ul. Bat chłopskich 
ani Plac Jana Pawła II. Plac jest niewykorzystany, jest bardzo duży, stanowi 
naturalne centrum przesiadkowe w mieście.  
 
Radna Jolanta Mitręga, powiedziała, że to byłoby wbrew interesowi ludzi. Muszą 
patrzeć gdzie ludzi chcą wsiąść i wysiąść a nie gdzie Radnym się podoba. Zgłosiła 
pomysł przeniesienia z Pl. Jana Pawła II na ul. Bat. Chłopskich. Uważa, że nie 
powinni zabierać transportu z miasta. Obserwowała przystanek BESKID faktycznie 
jest bezpośrednio przed posesją prywatną, uważa, że powinna tam się znajdować 
ławeczka i aby zobowiązać przewoźnika do tej sprawy.  
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Radna Jolanta Mitręga, dodała, że osoby czekające na transport siedzą na chodniku, 
stoją na drodze, młodzież źle się zachowuje. To jej się nie podoba.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, powiedział, że wysyłali pismo do 
PKS i zadeklarował, że chcą i będą utrzymywali dworzec, będzie remontowany, 
będą wiaty dla ludzi itp. Na dzień dzisiejszy stanowisko Pana Burmistrza jest takie, 
że na ul. Niepodległości jest przystanek dla wysiadających i nie potrzeba żadnych 
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ławek, pewien Pan nie dogadał się z PKS, ale dogadał się z Koleją, ten Pan bardzo 
kombinuje. Z nikim nie ma problemu jak BESKID odejdzie to ktoś wejdzie na jego 
miejsce. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, nie zgadza się z tym, że z nikim nie ma problemu, ponieważ jest. PKS 
Kłodzko umiejscowiło przystanek na terenie dworca i mają 3 przystanki na ul. 
Niepodległości, teren PKS Dzierżoniów, na końcu budynku dworca kolejowego, z 
którego korzysta PKS Kłodzko, występuje zamieszanie. Prośba, aby Burmistrz 
Zwrócił się do Dzierżoniowa, aby ujednolicić i żeby sprawa była prosta i oczywista 
dla przewoźników. Przez Ząbkowice Śląskie przejeżdża mnóstwo osób z zewnątrz w 
kierunku Kudowy, Warszawy, często chcą skorzystać z toalety, lecz nie mają takiej 
możliwości, często pisała o tym prasa i często rozmawiali o tym między sobą. Prośba 
do Burmistrza, aby wystosował pismo do PKS Dzierżoniów. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, aby kwestie przystanków rozgraniczyć na dwie 
grupy: autobusów dalekobieżnych i autobusów, które obsługują pobliskie 
miejscowości. Stworzenie regulaminu korzystania z przystanków i ograniczenie 
czasu stania busa i zbierania pasażerów to powinno rozwiązać problem. BESKID jest 
konkurencją dla PKS Dzierżoniów i dlatego Dzierżoniów tak się kantem ustawił, nie 
jest do końca prawdą, że 15 minut przed odjazdem PKS wygarniają klientów. 
BESKID jest bardziej operatywny, ma sympatyczną obsługę, mniejsze busy i 
wygodniejsze w lepszym stanie technicznym. Według niej Gmina powinna dogadać 
się albo z PKS albo z PKP. Dodała, że dużo wydają na promocję miasta a dworzec 
jest zaprzeczeniem wszelkiej promocji. Oznajmiła, że większość osób korzysta z 
busów, autobusy straciły rację bytu. Mniejsze busy to większa opłacalność. 
Zaproponowała, aby stworzyć sytuację konkurencji z zapewnieniem, aby Gmina ze 
swojej strony zadeklaruje pomoc po to, aby problem rozwiązać w dobrze pojętym 
interesie mieszkańców i w zarobku naszego miasta.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, że są przed przyjęciem planu na przyszły rok i dodać do projektu 
zajęcie się tą sprawą.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, z niedowierzaniem przeczytała wiadomość Burmistrza 
Piotra Miernika, który z lekkością w słowach przekierował sprawę Urząd-Beskid, 
przekierował tę firmę, aby korzystała z Pl. Jana Pawła II, przypomniała 
Kierownikowi, że mieszkańcy Starego Miasta wielokrotnie składali petycję w 
sprawie autobusów. Zaproponowała, aby pomyśleć o odnowieniu korzystania z 
przystanków autobusowych w miejscu, które jest do tego przygotowane i 
wyznaczone. Miasto ma swoje funkcje. Zadała pytanie: czy ktoś przeprowadził 
konsultację z mieszkańcami Rynku w sprawie przystanku np. ul. Bat. Chłopskich? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, nie ma informacji czy były 
konsultacje. W wyniku interwencji mieszkańców i Radnej Danuty Tkaczonek 
zaopatrzyli tabliczkę, że zabraniają postoju autobusów również autobus 
wycieczkowy ma tylko dzieci wysadzić i wsadzić. Nic więcej nie zrobią.  
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Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
 
Sołtys Jadwiga Zięba, zapytała:, kto może sankcjonować spożywanie alkoholu i 
palenie tytoniu w bezpośredniej bliskości sklepu? Kto to może zakazywać, pilnować 
oraz karać? Prośba dot. ograniczenia prędkości korzystających z wyremontowanej 
drogi w Strąkowej.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, oznajmił, że to problem wszystkich 
wsi gdzie zrobili drogi. Dodał, aby pamiętać, że to droga transportu rolnego dojazdu 
do pól nie jest to droga publiczna w rozumieniu ustawy o drogach publicznych, 
przekształcenie drogi w drogę gminną będzie sprzecznie stało z dotacjami. W innych 
wsiach sytuacja uspokoiła się. Zaproponował, aby poczekać. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, nie popiera takiego stanowiska, zapytała:, jeżeli stanie się 
nieszczęście to, co wtedy? Sprawa była zgłaszana.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, porównał ten problem do sprawy z gołębiami. Przepisy nie pozwalają 
zamienić drogę rolną na gminną.  
Wywiązała się krótka dyskusja.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, powiedział, że jak postawią 
„hopki” to każdy będzie chciał przed swoim domem. Jedna czy dwie hopki nie 
rozwiąże sprawy.  
 
Sołtys Jadwiga Zięba, powiedziała, że hopki rozwiążą problem. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zaproponował, aby zostawić ten problem, poczekać. Poprosił Komendanta 
Straży Miejskiej o zwiększenie kontroli w tym miejscu. Nie postawią znaków w 
miejscu, którym nie mogą.  
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że jest problem, jeżeli 
droga nie ma statusu drogi Gminnej ani strefy zamieszkania i ruchu, ponieważ to 
jedyne miejsca gdzie można ścigać. Profilaktycznie może postawić tablice, która 
pokazuje prędkość, ona w jakimś stopniu dyscyplinuje.  
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, dopowiedział, że tam gdzie stoją 
znaki jest mała poprawa, jeżeli chodzi prędkość.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że to podobna sytuacja jak się wjeżdża do miejscowości 
Kamieniec Ząbkowicki. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, dodał, że to działa na wyobraźnię. 
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Sołtys Jadwiga Zięba, sądzi, że nikt by nie dociekał, jeżeli postawiliby znaki. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, że to działanie nielegalne.  
 
Sołtys Jadwiga Zięba, to, co wykonuje Komendant uważa za słuszne. Oznajmiła, że 
w trzech miejscach można postawić spowalniacze, ponieważ nikomu nie będzie 
przeszkadzał hałas, nie ma domów. Zwiększy bezpieczeństwo dzieci. Zgodziła się na 
propozycję Komendanta.  
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że spożywanie 
alkoholu przed sklepem policja i Straż Miejska może zadziałać, jeżeli sklep nie ma 
pozwolenia na spożywanie alkoholu w miejscu sprzedaży, palenie papierosów w 
miejscu, którym mówi Sołtys Jadwiga Zięba nie ma możliwości wyegzekwowania, 
ponieważ ustawa nie przewiduje takich miejsc. 
 
Sołtys Jadwiga Zięba, opowiedziała, sytuację, w której ludzie urządzili sobie 
palarnię w środku budynku oraz spożywają alkohol. 
 
 
Ad. pkt. 2 Przygotowanie planu pracy Komisji na 2014 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, że czeka na ewentualne uwagi i wnioski, co do planu. Zapytał czy 
są jakieś propozycję? Dodał, że w pierwszym kwartale chciałby zająć się sprawą 
transportu publicznego i przestrzeganiem przepisów.  
 
Projekt planu pracy stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Radny Dariusz Gancarz, nawiązał do transportu busów i autobusów. Dodał, że mają 
koncesję i koncesja do czegoś zobowiązuje.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zaproponował, aby zająć się tą sprawą i chciałby na ten temat porozmawiać. 
 
Radna Jolanta Mitręga, powiedziała, że ten problem dawno zauważyła i problem 
zgłosiła Burmistrzowi kilka miesięcy temu, ale z uwagi na remont ulic wszystko było 
w zawieszeniu.  
 
Radny Dariusz Gancarz, dodał, że to problem dla dzieci, ponieważ nie mają gdzie 
stać i czekać na przewozy. Wcześniej mówił o tym problemie.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, dodał, że mogą zająć się tą sprawą w lutym i podjąć jakąś decyzję, temat 
problemu alkoholowego mogą przesunąć na kolejny miesiąc. Uważa, że sprawę 
przystanku trzeba przedyskutować w szerszym gronie.  
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Radna Danuta Tkaczonek, zwróciła się do Radnej Jolanty Mitręgi, że skoro 
rozmawiała z Burmistrzem to zarząd starego miasta i mieszkańcy postulują do 
burmistrza o tym problemie od dłuższego czasu, zaproponowali, aby zrobić 
przystanek na parkingu na ul. Proletariatczyków. Zapytała: Czy były wspominane 
inne lokalizacje?  
 
Radna Jolanta Mitręga, powiedziała, że trzeba rozgraniczyć busy i autobusy. Myśli, 
że byłoby za daleko dla dzieci z gimnazjum nr 2 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zaproponował, aby dzieci z gimnazjum nr 2 przeszły pod budynek 
telekomunikacji i z tego miejsca zawozić i przywozić dzieci. Trzeba zidentyfikować 
problem, jak przyjeżdżają wycieczki to żeby nie wjeżdżały do Rynku i zatrzymały się 
na wysokości budynku telekomunikacji. W innych miasta tworzy się centra 
przesiadkowe, dziś wszyscy przyjeżdżają na zakupy własnym samochodem.  
 
Radna Jolanta Mitręga, nie zgodziła się ze zdaniem Przewodniczącego odnośnie 
osób, które przyjeżdżają własnym samochodem. PKS-ów z niektórych miejscowości 
nie ma, nie ma się, czym dostać. Bus jest jedynym środkiem transportu, którym może 
przyjechać. Zaproponowała, aby na początku roku zaprosić Prezesa ZGK i 
przedstawić sprawę odbioru nieczystości, płacenia, niepłacenia.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zaproponował, aby w kwietniu podjąć temat oceny stanu czystości i 
porządku w wybranych miejscach połączona z wizją lokalną, ale mogliby zacząć od 
informacji Burmistrza dot. nowego systemu, ocena wprowadzona nowego 
regulaminu czystości te dwa punkty przenieśli na miesiąc kwiecień.  
 
Zapyta: Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem Planu Pracy Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego na 2014 rok? 
 
Plan Pracy został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
Ad. pkt. 3 Podsumowanie pracy Komisji za 2013 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, przedstawił sprawozdanie i otworzył dyskusję. Zapytał: czy ktoś z członków 
komisji chciałby coś zasugerować?  
 
Radny Dariusz Gancarz, przeprosił za spóźnienie i zapytał czy będą tabliczki, 
oznakowania gdzie znajdują się hydranty? 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał Radnego czy dostał wykaz hydrantów, które przedstawił Prezes 
Delfina?  
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Radny Dariusz Gancarz, zapytał, czy będą uwidocznione na zewnątrz? Chodzi  
o oznakowanie.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, odpowiedział, że to nie informacja dla nich, jedynie informacyjnie się 
dowiedzieli. Strażacy mają wiedzieć o hydrantach. OSP i Państwowa Straż Pożarna 
dostali wykaz i mają się z tym zapoznać.  
 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad.  
 
W związku z brakiem tematów Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa  
i Porządku Publicznego Krzysztof Gnach, zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
Protokołowała 
Kamila Bigos        
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
 

                  (-) Krzysztof Gnach 
 


